
Hind 7 krooni

Esmaspäeva õhtul 
avas puidukunstnik 
Andres Sapar Tartu-
maa tervisespordi-
keskuse saalis oma 
esimese maalinäitu-
se. Väljapanekul eks-
poneeritud aktimaa-
lid on valminud üle 
kümne aasta tagasi 
Konrad Mäe Ateljees.

Milvi Kapaun

Tõraveres mööbli res-
taureerimisega tegele-
va Andres Sapari kutsusid 
kunstikuul oma maalide 
väljapanekut üles seadma 
kunstnikud Mariina Tiidor 
ja Anni Irs.

“Suvel Varbola puupäe-
vadel Andresega kohtudes 
tuli välja, et andekas kunst-
nik mitmel alal on peaaegu 
omakandi mees, siitsamast 
Tõraverest pärit,” meenu-
tas Mariina Tiidor. “Kuna 
olin sel aastal kunstikuuks 
omale liiga palju ülesan-
deid võtnud, jäin tervise-
spordikeskusesse plaani-

tud näituse ettevalmista-
misega ajahätta ning tegin 
näituseettepaneku And-
resele, kes heameelega ka 
nõustus.”

Tarmukate kunstipiiga-
de innustusel tõi viimastel 
aastatel põhiliselt puidutöö 
ja -nikerdamisega tegele-
nud mööblimeister kapi ta-
gant välja üle kümne aas-
ta tagasi Konrad Mäe atel-
jees kunstnik Heldur Vii-
rese käe all valminud akti-
maalid. Näitusevaruks olid 
Saparil olemas ka aastate 
jooksul tehtud maastiku-
maalid, millest osa on val-
minud Ahvenamaal, kus 
kunstnik ennast rahvaüli-
kooli kunstikursusel täien-
damas käis. Hindava pil-
guga maalid üle vaadatud, 
langes näitusevalik tervik-
likumas komplektis ja häs-
ti läbitöötatud aktimaalide 
kasuks.

“Kui neid õlimaale nägin, 
siis kohe elavnesin, et ah-
haa! see on midagi erilist!” 
rääkis Tiidor. “Mulle meel-
dib, et nendes töödes on 

näha seda vana kooli, n-ö 
Pallase joont. See on akti-
maali klassika, mida täna-
päeval nii naljalt ei leia.”

Tänu esimesele perso-
naalnäitusele sai aastaid 
näitusemõtteid mõlguta-
nud maalide autor viimaks 
piltidele ka omatehtud 
puuraamid ümber.

“Mõte maalid raamida 
oli mul juba ammu, kuid 
puudus stiimul, et see käsi-
le võtta. Lootsin küll oma-
ette, et ehk avaneb ku-
nagi võimalus väljapane-
kuks,” rääkis Sapar. “Tä-
nu Mariinale ja Annile see 
näitus teoks sai. Sain oma 
tööd kapi tagant välja tuua 
endale vaatamiseks ja rah-
vale näitamiseks.”

Kunstimaastikul mitmel 
alal kätt proovinud Andres 
Sapar peab maalimisel pa-
rimateks õlivärve, meelis-
teemadeks on maastik ja 
vaikelu. Kunstikooli päevil 
töödes tumedamaid toone 
kasutanud kunstniku ko-
loriidi lihvis pastelsemaks 
maaliõpetaja Heldur Vii-

res.
“Enne maalimise alus-

tamist Konrad Mäe ateljees 
oli värvide koloriit minu 
piltidel natuke teine,” sele-
tas Sapar. “Viiresel oli kin-
del arusaam soojade ja kül-
made toonide suhtest. Va-
hest tuli juurde, segas sõr-
mega värvi ja ütles, et näe, 
sinna pane niisugust vär-
vi! Eks see aktimaalimine 
ka üks paras timmimine 
ole. Mõnikord tundi min-
nes mõtlesin, et jälle paljas 
naine! Oleks tahtnud va-
helduseks rohkem natüür-
morti või maastikku te-
ha. Mis ei tähenda muidu-
gi nagu mulle akti maalida 
ei meeldiks.”

“Olen suhteliselt üllatu-
nud, et Andres selle maali-
näituse tegemise ette võttis. 
Varem ta ei viitsinud kui-
dagi neid pildiraame teha,” 
rääkis näituse avamisel vii-
binud kunstniku isa, astro-
füüsikaprofessor Arved-Er-
vin Sapar. “Kunstihuvi on 
meil suguvõsas sees. Graa-
fik Hando Mugasto, kes on 

ka Pallases õppinud ja seal 
õppejõuna töötanud, on 
üks meie sugulasi.”

Väljapaneku avamisel 
kõlasid näitusesaalis mee-
leolukad viiuliviisid rah-
vamuusik Marju Varblase 
esituses. Mandoliini ja ki-
tarri võtsid välja ka õhtu 
peategelane Andres Sapar 
ning tema elukaaslane 
Margoliina Unt. Koos Mar-
ju Varblasega mängiti ma-
ha mitu lustlikku rahvavii-
si. Kitarril ja mandoliinil 
esitas duo omatehtud lau-
le.

“Näitus sai suurepära-
ne. Parem, kui loota oska-
sime,” ütles Anni Irs. “Kah-
ju, et nii andekas kunstnik 
ja muusik kaua varjus on 
olnud. Loodame, et Andres 
saab selle näitusega hästi 
“käima” ja saame edaspi-
digi tema loomingut näha-
kuulda.”

Andres Sapari aktimaa-
lide näitust saab Tartumaa 
tervisespordikeskuses vaa-
data 5. detsembrini.
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Oktoobris 2008 üle-
tas Tartumaal registree-
ritud sündide arv taas 
surmasid – maakonnas 
registreeriti 172 sündi 
ja 149 surma. Sünnid 
olid ülekaalus ka suve-
kuudel, vaid septemb-
ris ületas surmade arv 
sünde 10 võrra (163 ja 
153).

Konguta vallas sün-
dis 2 last ja suri üks ini-
mene, Nõo vallas sün-
dis 2 ja suri 4, Rannus 
sündis 2 ja suri üks, 
Rõngus sündis 4 ja suri 
5 ning Elva linnas sün-
dis 5 ja suri 10 inimest.

Abielusid registreeri-
ti 44 ja lahutati 25.

Menukamad tüd-
rukunimed olid Anna, 
Eliise, Kaisa, Kätriin, 
Lenna, Marija, Mia ja 
Sandra, poisinimed 
aga Rasmus, Andero, 
Johannes, Mark, Mar-
kus, Oskar ja Siim. Ha-
ruldastest nimedest 
valiti lapsele näiteks 
Arkos, Darius Demir, 
Kartik, Rayan, Tristan 
Willehalm, Elsee-
Britany, Ete Grith, 
Keithi Stefani, Krisann, 
Marhel ja Rineth.

TMV

Andres Sapari klassikalistel aktimaalidel domineerivad pastelsed toonid. Kunstnik maali “Aphrodite” ees näituse saamislugu tutvustamas. Foto: 
Milvi Kapaun

Elvas Puiestee täna-
va raudtee ülesõidu-
koht on suletud raudtee 
remonttöödeks esmas-
päeval, 17. novembril 
kella 8st kuni 20ni.

Elva linnavalitsus

Sündide arv 
ületas Tartumaal 
oktoobris taas 
surmasid

TEADE
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30. oktoobril otsus-
tas Rõngu vallavoli-
kogu, et 1. novemb-
rist opereerib kogu 
Rõngu valla territoo-
riumil vee-ettevõt-
jana AS Emajõe Vee-
värk.

Sirje Veldi

Otsuses mainitakse ühe-
mõtteliselt, et Emajõe Vee-
värgi opereerimispiirkon-
da kuulub kogu Rõngu 
vald, kaasa arvatud Käärdi 
alevik, mille trassid on eri-
nevalt valla ülejäänud piir-
kondadest seotud Elva lin-
na veesüsteemidega.

“Ei mina ega Emajõe 
Veevärk ei teadnud ka, 
kuidas volikogu otsustab, 
et kas vald koos Käärdiga 
või ilma Käärdita,” ütles 
Rõngu vallavanem Aivar 
Kuuskvere.

Volikogu liikmete sõnul 
aga nemad eelnõu teks-
ti ei muutnud ning otsus 
läks samas sõnastuses, na-
gu vallavalitsus selle voli-
kogule esitas. Kuuskvere 
sõnul läbirääkimised Ema-
jõe Veevärgi ja Aqua Waste 
Service vahel Käärdi ope-
reerimise ülevõtmisest või 
lepingulistesse suhetesse 
astumise tingimustest alles 
algavad.

Torud sassis
“Huvitav situatsioon, 

sest osa torustikke Käärdis 
kuulub ju Elva linnale, neid 
pole linn Emajõe Veevärgi-
le üle andnud,” ütles Kalev 
Kepp. “Vallavolikogu peaks 
seda ju teadma.”

Kalev Kepp ütleb, et ei 
tahaks küll naabritega sõ-
dida, kuid sellise otsuse 
peale võiks Elva linn pan-
na valla sisuliselt fakti ette 
ning Käärdi alevikule mit-
te enam joogivett ja kanali-
satsiooniteenust pakkuda.

“Kujutage ette, et lähete 
ühel päeval koju ja vett ei 
ole. See paneks ju korrus-
majades elu täiesti seisma,” 
märkis Kepp. “Heanaaber-
likult Rõngu vald küll käi-
tunud ei ole. Ega linnal po-
le ju tegelikult ka seni min-
git kohustust ega siduvat 
lepingut vallaga Käärdi 
veega varustamiseks. Me 
võime Käärdile vee andmi-
se päevapealt lõpetada.”

Kepi sõnul on Elva linn 
investeerinud Käärdi tras-
sidesse ja pumplatesse 
ning Emajõe Veevärgil pole 
praegu ka parema tahtmi-
se korral võimalik Käärdile 
vett anda, sest Käärdis pole 
ühtegi puurkaevu ning selle 
rajamine nõuaks 400 000 
krooni, reoveepuhasti aga 
umbes 4 miljonit.

AS Emajõe Veevärgi ju-
hataja Andres Aruhein aga 
kinnitab, et ka Käärdi ale-
viku veevarustus- ja kana-
lisatsioonirajatised kuulu-
vad ASile Emajõe Veevärk, 
mis on varade tasuta kasu-
tamise lepingu järgi antud 
Elva linnale.

“Vastasel korral ei oleks 
võimalik selles piirkon-
nas Ühtekuuluvusrahade 
kasutamine,” väidab Aru-
hein. “Vastav vee-ettevõt-
te teenusepakkumise hu-
vi on ASil Emajõe Veevärk 
olemas ja seadusekoha-
sed ettepanekud on esita-
tud ja esitatakse tulevikus 
kohalikule omavalitsusele. 
Omavalitsuse otsust me et-
te ei tea, kuid õiguslik alus 
teenuse osutamise ettepa-
nekuks on meil olemas.”

Linnavalitsuse juris-
ti Salle Ritso sõnul tuleks 
kõigepealt selgeks teha, 
millised trassid Rõngu vald 
Käärdis Emajõe Veevärgi-
le üle andis. Selge on vaid 
see, et ka pärast veeprojek-
ti lõppemist jääb Käärdi El-
va linnaga ühtsesse süs-
teemi, mistõttu oleks ju-
ba praegu vajalik linnal ja 
vallal tingimuste osas läbi 
rääkida.

Lepingut ei ole
OÜ AWS juhataja Liia 

Krimses luges Elva Posti-
poisi vihje peale volikogu 
otsust valla kodulehelt.

“See oli mulle päris ül-
latus, mitte keegi pole mei-
le sellisest kavatsusest tea-
da andnud,” ütles Krimses 
ajalehele. “No vaatame, 
mis saab, praegu ei os-
ka midagi öelda. Kui mui-
du ei saa, siis tuleb hakata 
käärdilastele vett müüma 
läbi Emajõe Veevärgi.”

Andres Aruheina sõ-
nul ei ole aga seaduslikult 
Käärdi alevikus kedagi 
vee-ettevõtjaks määratud 
ega veehinda kehtestatud.

“Plaanime sõlmida lähi-

ajal olemasoleva Elva lin-
nas tegutseva operaatoriga 
teenuse osutamise lepingu 
Käärdi alevikus tegutsemi-
seks, et lepingu allkirjasta-
misel tema tegevus seal le-
galiseerida,” ütles Aruhein. 
Tema sõnul ei saa Ühisvee-
värgi ja -kanaliatsiooni sea-
duse kohaselt kohalik oma-
valitsus korraldada teisele 
eraõiguslikule juriidilisele 
isikule, isegi kui ta on seal 
üks omanikest, konkursse 
või anda seda kellelegi tei-
sele kasutada ilma varade 
omaniku nõusolekuta.

Krimses ei ole Aruheina 
väidetega nõus ja teab, et 
osaliselt on Käärdi aleviku 
veetorustik endiselt linna 
omandis ning tegu on üht-
se süsteemiga, mida kuida-
gi lõhkuda ei anna.

“Aga kui me enam to-
rustikku ei halda, siis pa-
neme mõõturid vahele ja 
hakkame Emajõe Veevär-
gile müüma vett 39 krooni 
kuupmeeter, elanikud saa-

vad selle siis võibolla kät-
te 50 krooniga või veelgi 
kallimalt,” ütles Krimses, 
kelle sõnul pahandas neid 
Rõngu volikogu otsus eel-
kõige seetõttu, et ei vald 
ega Emajõe Veevärk ei ole 
neid teavitanud ega nende-
ga veel mingeid kokkulep-
peid sõlminud, kuigi no-
vembrikuu hakkab juba lä-
bi saama. “Emajõe Veevärk 
tahab haarata omale liiga 
suurt piirkonda, nad ei tu-
le sellega toime. Ka Kon-
gutas, kus nad opereeri-
vad, käime avariilistel väl-
jakutsetel ikka meie, mit-
te Emajõe Veevärk. Ei saa 
lihtsalt võtta nii suurt piir-
konda, kui seda ei suudeta 
hallata.”

Rõngu andis lisaraha
Kalev Kepi sõnul pole 

linnavalitsus huvitatud lõ-
petama senise operaato-
ri AWS-iga lepingut enne, 
kui kanalisatsioonitrassid 

on valmis. Hetkel käib El-
va linnas torustike projek-
teerimine, mis peab ole-
ma lõpetatud tuleva aas-
ta 2. veebruariks. Elva lin-
na ehitushanke teise etapi, 
kuhu kuulub ka Käärdi ale-
vik, torustike ehitustööd 
peavad olema lõpetatud 
2009. aasta lõpuks.

Rõngu vallavoliko-
gu eraldas reservfondist 
täiendavalt 99 215 krooni 
Käärdi alevikus lisatorus-
tike projekteerimiseks, mis 
jäid välja Elva linna torus-
tike projekteerimis- ja ehi-
tustööde II etapist.

“Kui linn varasid edasi 
rendib, siis on üleval mak-
surisk, sest vahepeal on 
tehtud investeeringuid SA 
Keskkonnainvesteeringu-
te rahade eest ning tulevi-
kus ka Ühtekuuluvusfondi 
rahade eest ja nendelt töö-
delt on küsitud tagasi käi-
bemaks,” räägib Aruhein. 
“Kui teostatud töödelt on 

käibemaks tagasi küsitud, 
siis me ei tohi neid vara-
sid enam tasuta välja ren-
tida, muidu võib Maksu-
amet seda tõlgendada kui 
vara, mille eesmärk ei ole 
käibe tekkimine ning läh-
tuvalt sellest võib tekkida 
käibemaksu kohustus ta-
gasi küsitud käibemaksu 
ulatuses.”

Ühtne hind
Andres Aruheina sõnul 

võetakse opereerimine üle 
olemasoleva veehinnaga ja 
kuue kuu jooksul on õigus 
teha hinna muutmise et-
tepanekut omavalitsusele, 
arvestades reaalseid kulu-
sid, makse ja muid kohus-
tusi. Tema sõnul on nii mõ-
neski piirkonnas, kus AS 
Emajõe Veevärk on haka-
nud veevarustuse ja ka-
nalisatsiooni teenust pak-
kuma, selgunud, et eelnev 
vee-ettevõte on seadusli-
kest kohustustest mööda 
hiilinud.

“Siis on omavalitsuse ot-
sustada, kas ta näeb või-
malusi kulude kärpimi-
seks, kehtestab uue hinna 
või maksab Ühtekuuluvus-
fondi raha tagasi, kui see ei 
vasta nende esitatud nõue-
tele,” räägib Aruhein. “Me 
pole üheski vallas esime-
se asjana läinud kohe hin-
da tõstma ja hetkel kehtib 
kõigis meie poolt opereeri-
tavates valdades see hind, 
millega opereerimine üle 
võeti.”

Esimesena plaanitakse 
1. märtsist 2009 tõsta hin-
da Konguta vallas, kus on 
opereeritud juba terve aas-
ta. Uueks hinnaks vee ja 
kanalisatsiooni eest kokku 
nii eraisikutele kui ettevõ-
tetele saab olema 28,80 kr/
m³. Aruheina sõnul kavat-
seb Emajõe Veevärk tulevi-
kus erinevates valdades ra-
kendada võimalikult üht-
set hinnapoliitikat.

“Usume, et kui AWS 
on senini ilma ühegi do-
kumendita seal jätkanud, 
siis teeb ta seda seal eda-
si, kuid ise me loodame, et 
kahe nädala jooksul oleme 
jõudnud lepinguni,” ütleb 
Aruhein.

Vallavolikogu otsu-
se võib kolmekümne päe-
va jooksul kohtus vaidlus-
tada.

Volikogu otsus tekitab küsimusi
OTSUS Rõngu valis üleöö uue vee- ja kanalisatsiooniteenuse operaatori

Arbimäe Konsumi lille-
poes elav Indiast pärit ro-
heline kaeluspapagoi Kuki  
(pildil) naudib juba mõn-
da aega elu uues ja avara-
mas puuris.

Lillepoe omanike sõnul 
on Kukil oma kindlad fän-
nid eelkõige laste hulgas, 
kes teda iga päev vaatamas 
käivad. Ühtlasi tunti muret 
papagoi kitsukeste elamis-
tingimuste pärast. “Korral-
dasime siis korjanduse ja 
üllataval kombel saime üs-
na kiiresti kokku suurema 
puuri ostmiseks vajaliku 

3000 krooni ja nüüd tahaks 
tänada lahkeid annetajaid, 
tänu kellele on Kukil nüüd 
avaramad tingimused,” üt-
les OÜ Pulmalill üks oma-
nikke Aire Reenumägi.

Nüüd on fännid tulnud 
välja uue ettepanekuga, et 
avar korter on, nüüd peaks 
raha juurde koguma ja um-
bes kümneaastasele Kuki-
vanapoisile pruudi ostma.

Aire Reenumägi ütleb, 
et nii suured papagoid eriti 
oma puuri teist papagoid ei 
taha lasta – vanapoisil ik-
ka oma põhimõtted. Et siis 

tuleb otsida papagoide kos-
jasobitusfirma, kes hakkab 
katsetama, milline papa-
goipreili Kukile sobiks.

Senikaua aga elab Kuki 
oma avaras puuris, mis te-
gelikult mõeldud tšintšil-
jadele, vaikselt edasi, rõõ-
mustab fänne omapärase 
lauluhäälega, haugub va-
hetevahel koera moodi ja 
imetleb end enamasti mit-
mest puuri riputatud peeg-
list.

Toitub Kuki kõikvõima-
likest seemnesegudest, lap-
sed korjavad talle metsast 

käbisid, mille Kuki puuris 
mõnuga lahti harutab.

Teadaolevalt on Kuki 
püütud džunglist juba suu-
re linnuna, mitte üles kas-
vatatud tibust. Selle püüd-
mise käigus olevat pidanud 
Kuki ohverdama isegi ühe 
oma varba.

Varem elas Kuki Aire 
Reenumäe kodus, nüüd aga 
juba mõnda aega Arbimäe 
Konsumi lillepoes. Loode-
tavasti tunneb papagoi-
poiss end lillepoes mõnu-
sasti.

EPP

Fännid aitasid parandada papagoi Kuki elamistingimusi

Elva linna ega AWS-i ei seo Rõngu vallaga mingid lepingud, mis kohustaksid teda 
Käärdit veega varustama. Uus operaator ja Rõngu vald peab aga arvestama, et läbi-
rääkimised ei pruugi tulla kerged. Foto: Internet

Minu teada on Rõngu vald kõik need 
investeeringud Elva linnale kinni 
maksnud. Kas keegi tahab seda fakti 
ära unustada? Rõngu vallas on nüüd 
ka üks veeoperaator, täpselt samuti 
nagu ka prügiveol. Ma ei näe põhjust, 
miks Käärdis peaks olema teistsugune 
olukord.

Kalju Hermann, Rõngu vallavolikogu esimees
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MIS JUHTUS
Elvas

05.11 kl 09.45 juhtis 
Arved (1979) sõidukit lu-
batust kiiremini 13 km/h 
võrra.

06.11 kl 08.05 sõitis 
Katrin (1985) asulasise-
sel teel kiirusega, mis üle-
tas lubatu 13 km/h võrra. 
Kl 13.45 tuigerdas purjus 
Margus (1954) Ujula bus-
sipeatuse juures ja segas 
liiklust. Kl 16.05 tabati 
autoroolist lubadeta Aivo 
(1979), juhtimisõigus oli 
tal karistusena ära võe-
tud. Kl 20.15 oli autoroo-
lis Maie (1943), kuigi tal 
ei olnud vastava kategoo-
ria sõiduki juhtimise õi-
gust.

07.11 kl 10.30 ületas 
Allan (1976) asulasisesel 
teel lubatud sõidukiirust 
18 km/h võrra.

11.11 kl 07.45 sõitis 
Elvis (1980) lubatust 11 
km/h võrra kiiremini. Kl 
22.15 tabati sõidukiroo-
list purjus Siim (1960).

Rõngu vallas
05.11 kl 08.25 sõitis 

Aivar (1966) asulas lu-
batust kiiremini 17 km/
h võrra.

08.11 kl 21.40 ei olnud 
Andryl (1979) kontrolli-
jale esitada liikluskind-
lustuspoliisi. Kl 23.50 
tuigerdas purjus Vahur 
(1990) avalikus kohas.

09.11 kl 08.04 ajal 
toimus liiklusõnnetus 
Käärdi - Kalme tee 7. ki-
lomeetril, kus sõiduauto 
BMW, mida juhtis 42-aas-
tane Maire, kaldus mus-
ta jääga kaetud sõiduteel 
vastassuunavööndisse, 
kus põrkas kokku vastu-
tuleva sõiduautoga Audi 
80, mida juhtis 78-aasta-
ne Pavel. Mõlema sõidu-
ki juhid ja BMW kaassõit-

ja 38-aastane Sirje toime-
tati Tartu Ülikooli Kliini-
kumi.

10.11 kl 14.35 tabati 
jalgrattasadulast purjus 
Tõnu (1958). 

12.11 kl 14.10 ajal oli 
rattasõidule läinud pur-
jus Eduard (1948).

Nõo vallas
06.11 kl 16.05 juhtis 

Lauri (1974) sõidukit, mis 
ei olnud nõuetekohaselt 
läbinud tehnoülevaatust. 
Kl 16.43 jäi kontrollijate-
le silma sõiduk, mis pol-
nud läbinud nõuetekoha-
selt tehnoülevaatust, sõi-
duki roolis olnud Mehisel 
(1974) ei olnud kontrol-
lijale näidata ka liiklus-
kindlustuspoliisi.

08.11 kl 11.50 tabati 
autoroolist juhtimisõigu-
seta Margo (1990), isik 
on sama teo eest ka va-
rem sõidukiroolist kõr-
valdatud. Kl 12.09 ületas 
Aare (1969) juhitud sõi-
duk asulavälisel teel luba-
tud kiirust 21 km/h võr-
ra. Kl 12.24 juhtis Siim 
(1983) sõidukit, millel 
puudus ees ja taga nähta-
val kohal algaja juhi tun-
nusmärk.

10.11 avastati, et ma-
jast on varastatud te-
leviisor Philips, arvuti, 
zuumboks, 3 tääki, puna-
ne meeste jalgratas, lõhu-
tud oli garaažiaken, lah-
ti oli rõdu- ja garaažiuks. 
Kahju 47 000 krooni.

Konguta vallas
11.11 kl 14.23 ajal juh-

tis Raimond (1953) asu-
lavälisel teel sõidukit lu-
batust kiiremini 16 km/
h võrra. Kl 14.45 kõndis 
Olev (1954) asulavälisel 
teel sõiduteel, kuigi kõn-
nitee oli olemas.

Kümmekond aastat 
saunamajas pisikest 
pildistamistuba ren-
tinud fotograaf Rai-
vo Kork töötab nüüd 
avaras fotostuudios.

Milvi Kapaun

Kolmapäeva pärastlõu-
nal vurab fotograaf Raivo 
Korgi must Audi Elva lin-
nasauna juurde, endise ka-
siino ukse ette. Piltnik jõu-
dis just tagasi Tartu Lõuna-
keskusest, kus fotofirmas 
Nordic Digital Elvas plõk-
sutatud ülesvõtted klien-
tide soovikohaselt fotode-
le jäädvustatakse. Osavalt 
vahetab ratastoolifotograaf 
neljarattalise sõiduvahen-
di kaherattalise vastu ning 
veeretab ennast sujuvalt 
kahe ukse vahel laveerides 
stuudiosse. Valgus süüda-
tud, köidab avaras ruumis 
siseneja pilku eksklusiiv-
ne helebeež diivan, koheva 
lambanahaga kaetud tugi-
tool, suuremõõtmeline loo-
dusvärvides taustariie ning 
statiividel seisvad atrak-
tiivsed valgustusseadmed.

Fotograaf Raivo Korgi 
uues ateljees on pinda 37 
ruutmeetrit, endises töö-
ruumis oli pisut üle kahek-
sa.

“Nüüd ei pea ma enam 
klientide ees piinlikust 
tundma viletsate olude pä-
rast,” rääkis Kork. “Ja mis 
peamine, tunnen ennast 
tervemana. Mul ei külmeta 
enam jalad, nii et koju jõu-
des peaks need kohe kuu-
ma vanni panema. Eelmi-
ses ruumis puhus tuul uk-
se alt ja akna vahelt. Nüüd 
maksan elektrikütte eest 
sama raha, aga tuba on 
soe.”

Korterist ateljeesse
Kakskümmend kaks 

aastat pildistamisega tege-

lenud rõngulane leidis oma 
kutsumuse, kui õnnetu ju-
hus mehe ratastooli sun-
dis.

“Kui kaks aastat pärast 
õnnetust n-ö kaela kand-
ma hakkasin, oli vaja lei-
da tööala, millel oleksin te-
gutsemisvõimeline. Ostsin 
fotoaparaadi Zenit ja nii 
minu fotograafikarjäär al-
guse sai,” meenutas Kork. 
“Haapsalu sanatooriumis 
taastusravil käies juhtus 
seal ikka ka mõni profes-
sionaalne fotograaf olema, 
kes minuga oma pilditege-
mise tarkusi jagas. Panin 
kõik kuuldu hoolega kirja 
ning ootasin kannatama-
tult, millal juba koju saaks, 
et kõike järele proovida.”

Esialgu väikese korteri 
elutoas pilte teinud, kolis 
fotograaf mõne aja pärast 
suuremasse korterisse ning 
kohandas seal korteri pani-
paiga pimikuks.

“Algul oli tegemist oma-
jagu. Naine läks tööle, kat-
tis toa aknad kinni, tõi 
vannidega vee valmis, mi-
na solgutasin seal vannis 
siis neid pilte,” rääkis foto-
graaf. “Uues korteris läks 
tegevus lahedamaks, sain 
omale töönurga. Abikaa-
sa tegi enne tööleminekut 
vajalikud lahused valmis. 
Siis juba kutsuti rohkem 
pildistama kõikvõimalike-
le üritustele. Matustel käi-
mist oli tol ajal sagedasti, 
seal sai talvel palju külme-
tatud. Nii mõnigi kord tu-
li matustelt koju saabudes 
jalgu “üles sulatada”. Aga 
pilte teha tuli, raha oli va-
ja.”

Elva sauna väikese lao-
ruumi, mille piltnik kolast 
puhtaks tegi ja remontida 
laskis, rentis fotograafile 
kümme aastat tagasi ette-
võtja Raul Simson. Praegu 
Elva linnavalitsuse haldu-
ses olevas majas aasta ta-

gasi tegutsemise lõpetanud 
kasiino ruumidesse kolis 
Kork paar kuud tagasi. Ega 
kaugele kolida polnudki, 
vaid ümber maja nurga.

Pilti saab klient ka ise 
teha

Ajakohase stuudiotehni-
ka ostis tegus piltnik juba 
paari aasta eest. Koos sõb-
raga võeti ette ka õppereis 
pealinna, kus fotofirmas 
Morgan stuudiopildistami-
se saladusi uurimas käidi.

“Professionaalsed stuu-
diovalgustid ostsin juba va-
rem valmis, ikka lootuses 
suuremat ruumi saada,” se-
letas Kork. “Paar aastat ta-
gasi rentisime koos sõb-
raga Tallinna fotofirmas 
enesetäiendamise eesmär-
gil ühe stuudio. Sealt sain 
häid nõuandeid ja ideid 
stuudio sisustamisel ja fo-
tografeerimisel.”

Tallinnast saadud pildis-
tamistarkused ja mõtted 
on paari kuuga uues töö-
ruumis asjaliku rakenduse 
leidnud.

“Kokkuleppel on võima-
lus huvilistel siin ateljees 
ka ise pilti teha. Stuudio-
tehnika ja interjöör on ole-
mas, tule üksi või koos pe-
rega,” reklaamib Kork lah-
kelt uudset fototeenust.

Klientide tõhusamaks 
teenindamiseks ei pea ta 
paljuks vajadusel ka püha-
päeval ateljee uksed ava-
da.

“Kui telefoni teel kokku 
leppida, tulen hea meelega 
ka pühapäeval kohale,” lu-
bab muhe piltnik. “Just nä-
dalavahetustel saavad ju 
pered kokku ja siis on või-
malus üks tore perepilt te-
ha.”

Lisaks erinevatele taus-
takangastele, millest ühe-
teistkümne meetri pikkune 
valge vinüülkardin ka üle 
põranda ulatab, loob pil-

distamisel efekti veel äsja-
ostetud ventilaator. Fotole 
saab tuules lendlevad juuk-
sekiharad ja soovi korral 
ka Merylin Monroe lehviva 
kleidisaba.

Ikka on midagi puudu
Uus töökeskkond inspi-

reerib piltnikku üha uute-
le teostustele.

“Head ideed sünnivad 
pildistamise käigus,” rää-
gib Kork. “Kui siia kolisin, 
mõtlesin, et nüüd on mul 
kõik olemas, enam pole 
midagi vaja. Järjest tuleb 
aga juurde uusi mõtteid ja 
ikka on midagi puudu. Va-
jalikud on 50 mm objek-
tiiv, veel üks stuudiovälk ja 
1,35m x 0,35m mõõtudes 
softboks.”

Et piltidel huvitavamat 
värvifooni saavutada, on 
plaanis täiendada stuu-
dio taustakangaste vali-
kut ning rakendada pildis-
tamisel erinevaid valgu-
se ja õhu liikumise efek-
te. Praegu olemasolevatele 
spetsiaalsetele taustariie-
tele, mis pärit Ameerikast 
ja Inglismaalt, valmistab 
kunstimeelne piltnik neid 
ka ise.

“Arvan, et ise peab ka 
midagi mõtlema, ei pea 
alati tuhandeid välja käi-
ma kalli kanga ostmiseks. 
Selleks kuluvad mõned pi-
hustiga värvid ja sobivas 
toonis kangatükk,” seletab 
piltnik oma esimest mait-
sekalt kujundatud tekstiili-
trükialast üllitist demonst-
reerides.

Ettevõtja Raivo Korgi fo-
toateljee Pikal tänaval on 
avatud kolmapäeval 14-17, 
teistel tööpäevadel 10-17 ja 
laupäeval 10-15.

Fotograaf teeb pilte 
lahedas stuudios

Ventilaator on Raivo Korgi suur abimees fotoalaste fantaasiate teostamisel. Foto: Milvi Kapaun

1. novembril toimus El-
va gümnaasiumi Puiestee 
tänava hoones ja ümbru-
ses kõigi laste isadepäev. 
Võimlas sai proovida kätt 
laserlaskmises, osavust 
takistuste raja läbimisel, 
sumomaadlust, mängi-
da hiigelkabet ja osavus-
mänge, teha näomaalin-
guid ja voltida paberist 
põnevaid asju. Omaette 
mängunurk oli ka väike-
lastele. Aulas oli võima-
lus tutvuda vibulaskmi-
sega, poiste tööõpetuse 
ruumides aga meisterda-

da koos isaga puidust as-
ju.

Jalgpalliväljakul oli 
jalgratta vigursõidurada. 
Mootorrattaid ja ATV-
sid demonstreerisid pe-
rekond Kompus, Johan-
nes Sikk juunior koos isa-
ga ning Raul Kevvai. Ava-
tud oli ka kohvik. Osale-
jate vahel loositi auhin-
du, mille olid välja pan-
nud tegusa päeva korral-
dajad, lasteaiad Õnne-
seen ja Murumuna, spor-
diliit, Elva gümnaasium 
ja Sinilind.

Kõigi laste isadepäev Elvas

Tauno Klaus koos poeg Kristoga poiste tööõpetuse 
klassis meisterdamas. Foto: Milvi Kapaun
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Kui me täna räägime 
ravimite hinna kas-
vust seoses käibe-
maksumäära tõstmi-
sega, siis on veel tei-
negi põhjus, miks ra-
vimid kallinevad.

Marika Tuus, Riigikogu 
Keskfraktsiooni liige

Nimelt tõstetakse riigi-
lõive Ravimiameti toimin-
gutele. Näiteks ravimi-
te tootmis-, müügi- ja hul-
gimüügi lubade eest tuleb 
hakata kordi rohkem maks-
ma. Tulude laekumise kasv 
võrreldes eelmise aastaga 
on planeeritud 3,5 miljo-
nit. Ja eks see raha võetak-
se tagasi ikka patsientide 
taskust. Juba praegu üle-
tab meie patsiendi omaosa-
lus ravimite eest tasumi-
sel igasuguseid mõistlikku-
se piire. Meie 46% kõrval 
on see Euroopas 7% ringis. 
Prantsusmaal isegi 4%.

Riik võtab tervishoiult 
raha ära

Aga Tervishoiuameti 
toimingute nimekiri, mis 
muutuvad kallimaks, on õi-
ge mitme lehekülje pikku-
ne. No näiteks tõuseb üld-
haiglas eriarstiabi osutami-
se tegevusloa taotluse läbi-
vaatamine 3000-lt kroo-
nilt 11 400-le. Keskhaigla 
puhul tõuseb hind 5000-
lt kroonilt ligi 23 000-le. 
Hooldusravi haiglas 2000-
lt kroonilt 7800-le jne. Tõu-
sud enamasti mitmekord-
sed. Eeldatavalt loodetakse 
nii juurde saada 1,28 miljo-
nit. Ja kes selle kinni mak-
sab, võite ise arvata. Kaud-
selt muutub arstiabi jällegi 
kallimaks ja inimeste oma-
osalus tõuseb. Mis puu-
tub aga riigilõivude ole-
musse üldse, siis seda to-
hiks korjata täpselt just nii 
palju kui riik teeb kulutu-
si nende riiklike toimingu-
te teostamiseks. Meie kor-
jame aga kordades rohkem 
ja täidame niiviisi ebakom-
petentselt koostatud riigi-
eelarvet ja tühja riigikas-
sat. Raha kraabitakse kok-

ku täiesti arutult, siin pole 
mingeid põhimõtteid ega 
maailmavaatelist lähene-
mist. Ja tervishoid on üks 
kannataja.

Kas on mõistlik planee-
rida eelmisest aastast veel-
gi suuremat sotsiaalmaksu 
laekumist, kui juba mullu 
laekus seda oodatust pea 
230 miljonit vähem? Aina 
enam inimesi jääb ju töö-
tuks ja ka palgad on enam-
jaolt külmutatud või kas-
vavad minimaalselt. Ühek-
sa kuuga on töötukassa 
välja maksnud 145 miljo-
nit krooni hüvitist, samas 
kui veel aasta-paar tagasi 
maksti aastas kokku vaid 
100 miljonit. Aga just hõi-
vatute arv ja keskmise pal-
ga prognoos on aluseks sot-
siaalmaksu ja ka tulumak-
su laekumise prognoosile. 
Riik aga loodab eelarves, 
et sotsiaalmaksu, millest ju 
haigekassat ja pensione ra-
hastatakse, laekub järgmi-
sel aastal hoopis 3 miljardi 
võrra rohkem kui tänavu. 
Otse vastupidi, prognoosid 
ütlevad, et riigil jääb ka tä-
navu sotsiaalmaksu umbes 
540 miljoni võrra saama-

ta. Sedapuhku tegigi hai-
gekassa hiljuti negatiivse 
eelarve, millega vähendati 
tulusid 538 miljoni krooni 
võrra. Puudujääk kaetak-
se viljatusravi hüvitami-
se ja haigekassa reservide 
arvelt. Järgmiseks aastaks 
on haigekassa sunnitud 
esialgselt reservidest juur-
de võtma 420 miljonit. Na-
gu näete on tervishoid hä-
das, riik aga kraabib sealt 
raha veelgi vähemaks. Al-
les see oli paari aasta eest, 
kui KERA valitsus võttis 
haiglahoonete kulumi en-
da kanda ja jättis niivii-
si raha rohkem tervishoiu-
teenuseks. 25. septembrist 
kaotas aga valitsus oma ot-
susega selle toetuse ära ja 
edaspidi hakatakse haig-
lahoonet taas ülal pidama 
raviraha arvelt. 125 miljo-
nit jääb nii ravimiseks ra-
ha vähem.

Kokkuhoid laste ja 
perede arvelt

Aga pea iga päev on Rii-
gikogus arutusel mõni sea-
duseelnõu, mis näitab va-
litsuse peataolekut ja när-
vilist tõmblemist, et teha 
vigade parandus oma viga-
dele, päästa veel mis pääs-
ta annab, raha juurde saa-
da, lappida veel, mida lap-
pida saab. Vahendeid ei va-
lita, raha võetakse taga-
si nii lastelt, peredelt, ea-
katelt, tarbijatelt, ettevõte-
telt ja ettevõtjatelt. Olgugi, 
et kokkukerjatav rahahulk 
on tühine võrreldes selle-
ga, milline puudujääk on 
tegelikult ja teadlikult eel-
arvesse sisse planeeritud.

Tõstetakse kaudseid 
makse ja riigilõive, võetak-
se tagasi nii valimislubadu-
si kui ka kaotatakse ära ju-
ba aastaid toiminud ja hin-
natud toetusi.

Nii on näiteks ühe ma-
huka eelnõuga muu hulgas 
ka tühistamisel 450 kroo-
nine kooli- ehk ranitsatoe-
tus, millist on pered har-
junud saama juba alates 
1992. aastast. Seda kum-
malisem, et just selles eel-
arves on haridus prioritee-

diks kuulutatud. Pealegi, 
kuna kooliskäijaid lapsi on 
iga aastaga vähemaks jää-
nud, on need summad ka 
aastatega kahanenud. Lap-
sevanemad loevad kooli-
toetust väga suureks abiks, 
sest kooliaasta algul tuleb 
suured summad välja käia 
ja iga lisakroon on teretul-
nud. Mulle helistas kolme 
lapsega lesk ja kurtis, et 
internetist tuleb nüüd igal 
juhul loobuda. Võidetav 
78 miljonit krooni ei kaalu 
kindlasti üles seda kahju, 
mis me peredele tekitame.

Eelnõu seletuskirjas on 
öeldud: seaduseandja võib 
halvendada mõnede ühis-
konnaliikmete olukorda ju-
hul kui avalik huvi ümber-
korralduse järele kaalub 
üles isiku mõisliku ootu-
se õigusliku olukorra püsi-
misse. Ning et koolitoetuse 
maksmise lõpetamise põh-
jenduseks on ülekaalukas 
avalik huvi riigieelarve ta-
sakaalu säilitamiseks!

Et see valitsus sööb oma 
sõnu, näitab isapuhkuse 
kompenseerimise lõpeta-
mine. Alles jaanuarist keh-
tima hakanud ja eelmise 
aasta detsembri keskel sea-
duse vastuvõtmist saatsid 
kuumad sõnavõtud. Küll 
räägiti pere ja tööelu ühil-
damisest, uutest rollijao-
tustest, riigi hoolimisest, 
perede stressi vähendami-
sest kuni isadepäevani väl-
ja. Nende mõne kuuga hak-
kas juba 4500 isa toetust 
kasutama ja huvi selle vas-
tu vaid suurenes. Enne aga 
kui isad sellega harjudagi 
jõudsid, otsustas riik uuele 
algatusele lõpu teha.

Niisamuti lõpetatakse 
lapsehooldustasu maksmi-
ne vanemahüvitist saavale 
vanemale. Eelnõu seletus-
kirjas on öeldud, et õigus-
te kokkusattumine ei to-
hi tekitada ülekompensee-
rimist! Hoitakse kokku ka 
ohvriabi vajajate pealt. Riik 
võidab 525 000 krooni. Nii 
et võtta saab ka sealt, kust 
midagi võtta ei ole.
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Riigieelarvet lapitakse 
sotsiaalrahadega

VOLIKOGU KUTSE

11.11 otsustati:
Anda nõusolek ga-

raaži püstitamiseks aad-
ressil Aiandi 2; kasutus-
luba Valga mnt 5 kinnis-
tu elektrivõrguga liitu-
misühendusele; ehitisele 
aadressiga Vapramäe 8b 
kasutusluba ehitise kasu-
tamiseks elamuna; MTÜ-
le Lõuna-Eesti Tööhari-
duskeskus tasuta kasuta-
da Puiestee 2 õppehoones 
poiste tööõpetuse klassid 
2008/2009 õppeaastaks.

Kinnitada Elva Las-
teaia Õnneseen hooleko-
gu koosseis.

Pikendada heakor-
ratelefoni teenuslepingut 
ühe aasta võrra Elion Et-
tevõtted AS-ga.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Elva 
Gümnaasiumi arenguka-
va kinnitamine; Elva lin-
nas Lohu 6 kinnistu ja 
kinnistuga piirneva ala 
detailplaneeringu koosta-
mise algatamine ja lähte-
seisukohtade kinnitami-
ne ning detailplaneerin-
gu koostamise korralda-
mine.

Maia Kukk
Linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Korrakaitseosakonna 
preventsioonitalituse 
konstaabel Monika Loim

Sekkuda oleks asjako-
hane. Selgitada lastele, 
et käitutakse valesti ning 
selline tegevus tuleb lõ-
petada. Mitte kõik lapsed 
ei tervita korralekutsujat 
sõimusõnadega. Kui rea-
geeritakse korralekutsu-
misele sõimuga ja rikku-
mist jätkatakse, oleks po-
litsei teavitamine vajalik.

Tüüpsoovitus: esial-
gu proovida suhelda lap-
sevanematega, selgita-
da, mille vastu laps ek-
sis. Juhul kui sellest abi 
ei ole, siis pöörduda po-
litsei poole.

Politsei võimalu-
sed laste mõjutami-
seks:

1. Politseil on võima-
lik rikkumise toime pan-
nud lapse suhtes piirdu-
da kasvatusliku vestluse-
ga. Kindlasti tuleb kaa-
sata sellisel juhul vestlu-

sesse ka lapsevanemad, 
et nad oleksid teadlikud 
lapse toime pandud tegu-
dest. Politsei selgitab käi-
tumisreegleid, millest tu-
leb kinni pidada, kui nad 
viibivad avalikus kohas 
ning karistusseadustikust 
tulenevaid sanktsioone, 
mille alusel on süüvõime-
lisi lapsi seaduste eirami-
se korral võimalik võtta 
vastutusele;

2. Alla 14-aastaste las-
te rikkumisi arutab alaea-
liste komisjon ning mää-
rab mõjutusvahendi;

3. 14-aastased lapsed 
on süüvõimelised ja vas-
tutavad ise toimepandud 
süütegude eest. Väärteo 
eest on ette nähtud ra-
hatrahv või arest. Käes-
oleval aastal on taotletud 
alaealistele õiguserikku-
jatele kahel korral ares-
ti. Kohtunik määras mõ-
lemale kolm päeva aresti. 
Kuriteo eest on ette näh-
tud rahaline karistus või 
vabadusekaotus.

Kuidas ja kas sekkuda, kui lapsed lõhuvad 
pargis puid? Sekkudes saad kuulda sõimusõ-
nu ja lõppeks ei saa ju last krattipidi kinni 
võtta ja politseisse tirida. Lapsevanemaid ei 
tunta või ei ole nendega rääkimine aidanud. 
Ja ega siis lapsevanem ei saa ka lastel pide-
valt järel käia. Mida siis ikkagi teha? Helista-
da politseisse? Pildistada sündmuskohal lap-
si ja saata pilt politseile? Või minna ja kirju-
tada järgmisel päeval avaldus?

Tõstetakse 
kaudseid makse 
ja riigilõive, 
võetakse tagasi 
nii valimislubadusi 
kui ka kaotatakse 
ära juba aastaid 
toiminud ja 
hinnatud toetusi.

Valitsus kinnitas oma 
11. novembri istungil Ma-
jandus- ja Kommunikat-
siooniministeeriumis väl-
ja töötatud Ehitusseaduse 
muutmise seaduse eelnõu, 
millega lihtsustab ehituse-
ga seotud regulatsiooni.

Eelnõu ühtlustab seadu-
se rakendamist ja vähen-
dab võimalusi sama normi 
erinevalt tõlgendada. Sea-
dus täpsustab ehitustege-
vust reguleerivate kohali-
ku omavalitsuse väljasta-
tavate dokumentide, nagu 
kirjalik nõusolek, ehitus-

luba ja kasutusluba, and-
meid ja väljastamiskorda, 
sätestades mitmeid ehiti-
se ehitamise ja kasutami-
sega seonduvaid nõudeid 
ja tingimusi. Selgem re-
gulatsioon toob kaasa hal-
duskoormuse ja ajalise ma-
hu vähenemise, kuna ühe-
selt mõistetava seadusand-
luse tulemusena jäävad ära 
või vähenevad kohtuvaid-
lused.

Eelnõuga hõlbustatak-
se ka välisriigi ettevõtja-
te Eestis tegutsemist, sest 
tunnustatakse muus riigis 

omandatud pädevust ja an-
takse teisest Euroopa Liidu 
liikmesriigist pärit ettevõt-
jatele õigus Eestis regulee-
ritud tegevusalal teenuseid 
osutada (nn ajutised teenu-
sed). Tegemist on EL-i õi-
gusest tuleneva muudatu-
sega.

Eelnõuga antakse alus 
energiatõhususe miini-
mumnõuete muutmiseks. 
Eelnõu kohaselt uuendab 
Vabariigi Valitsus energia-
tõhususe miinimumnõu-
deid vähemalt korra viie 
aasta järel. 1. jaanuarist 

2013. kehtima hakkavad 
uued nõuded oleksid Ma-
jandus- ja Kommunikat-
siooniministeeriumi ette-
paneku kohaselt olenevalt 
hoone tüübist praegustest 
20-33% rangemad. Kõik si-
sekliima tagamisega hoo-
ned peavad olema vastavu-
ses energiatõhususe miini-
mumnõuetega hiljemalt 1. 
jaanuariks 2025. aastal.

Järgmise sammuna hak-
kab eelnõu arutama Riigi-
kogu.

MKM

Elva Linnavolikogu is-
tung toimub 17. novemb-
ril 2008.a algusega kell 
18 Elva Linnavalitsuse 
saalis, Kesk 32

Päevakorra projekt:
1. Ülevaade Elva Lin-

navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

2. Elva Gümnaasiumi 
põhimääruse kinnitami-
ne. (Toomas Järveoja)

3. Elva Gümnaasiu-
mi arengukava aastateks 
2009-2014 kinnitamine. 
(Toomas Järveoja)

4. Riigi rahastatava 
lapsehoiuteenuse rahalis-
te vahendite ülejäägi ka-
sutamise kord. (Alo Re-
bane)

5. Lastega peredele tu-
giisiku teenuse osutami-
se kord Elva linnas. (Alo 
Rebane)

6. Sotsiaaltoetuste

ning -teenuste osutami-
seks ja arendamiseks 
määratud vahendite ka-
sutamise kord Elva lin-
nas. (Alo Rebane)

7. Maamaksumäära 
kehtestamine ja maatüki 
maksustamishinna arvu-
tamine Elva linnas 2009. 
aastaks. (Kalev Kepp)

8. Maamaksust vabas-
tamine Elva linnas 2009. 
aastaks. (Kalev Kepp)

9. Elva linnas Lohu tn 
6 kinnistu ja kinnistuga 
piirneva ala detailplanee-
ringu koostamise algata-
mine ja lähteseisukohta-
de kinnitamine ning de-
tailplaneeringu koosta-
mise korraldamine. (Ka-
lev Kepp)

10. Muud küsimused.

Leelo Suidt, Elva 
Linnavolikogu esimees

Valitsus kinnitas Ehitusseaduse muutmise
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Uskumatu küll, aga 
Eha Anier sai 14. no-
vembril juba 60.

Sirje Veldi

Kust pärit olete?
Sündisin Aakres, käisin 

seal ka koolis kuni 7. klassi-
ni, seejärel keskkoolis Rõn-
gus. Ema oli mul kolhoos-
nik, isa metsatööline. Kõik 
põllutööd tehtud, rehepek-
sud ja maakündmised, li-
nakitkumised... Oma lam-
maste nahast tehtud sussid 
olid mul, esimesed kingad 
sain alles 7. klassis. Elek-
ter tuli 1961. aastal, nii et 
koolitööd tegime tattnina 
valgel, hiljem tuli klaasiga 
petrooleumilamp. Pärast 
keskkooli sain raudteejaa-
mas oma tulevase mehega 
tuttavaks. Sõitis jalgratta-
ga ringi, selline kena noor 
poiss, musilokid, tore, sõb-
ralik ja tantsis hästi. Sõb-
rannad ütlesid, et sellega 
sa võid abielluda... Nüüd 
oleme koos elanud juba 40 
aastat. Kui lapsed olid väi-
kesed, olin postiljon – hea 
töö, hommikul kolm tundi 
ja laste juurde tagasi. Ka-
hekümne kolmelt koeralt 
sain hammustada, aga siia-
maani ma koeri ei karda.

Ei tea miks koerad 
postiljone ei salli?

Trükilõhn ärritab neid 
arvatavasti. Lauluvälja-
ku vastas oli ühes hoo-
vis suur hundikoer. Ost-
sin Käo poest sardelli, siis 
värav lahti, koerale sar-
dell hambusse ja siis kähku 
memmekese juurde allkir-
ja võtma. Too ehmatas, et 
kuidas ma sisse sain, et kus 
koer on. Ma ütlesin, et aia 
ääres, näsib sardelli, et kir-
jutage ruttu alla, saan en-
ne väravast välja kui koeral 
sardell söödud.

Uuest tänavast tulin 
kord rattaga suure kiiru-
ga, mesilane lendas prilli-
de alla, kohe automaatselt 
käed leistangilt lahti, pril-
lid eest ära, et laseks mesi-
lase välja... Siis olin käpu-
li maas, kintsu pealt nahk 
maas, ajalehed kõik veri-
sed... Aga muidu oli see vä-
ga tore amet.

Olen veel olnud vetel-
päästes ja koristaja-ette-
kandja-baaridaam Verevi 
baaris. Kui baar maha põ-
les, läksin tööle kohvipoo-
di. Seal hakkas töö tervi-
se peale. Siis olin töötu, 
tööturu kursustel õppisin 
hooldajaks. See töö oli mi-
nu unistus, töötasin Maar-
jamõisas ja Elvas.

Läksin hommikul haig-
lasse tööle ja pidin nad kõik 
läbi kallistama. Mitte nii-
sama moe pärast, vaid ikka 
südamest. Siis nad ütlesid 
vahel mulle, et sa oled na-
gu päikesekiir, et millal sa 
jälle tuled. See andis mul-
le alati jõudu. Siis aga oli 
mul endal seljaoperatsioon 
ja ma ei jõudnud enam hai-
geid tõsta.

Abikaasaga koos 
olete ka palju reisi-
nud?

36 aastat olime abi-
elus, siis otsustasime min-

Ikka hea sõnaga ja hooliv
JUUBILAR Harrastuskunstnik Eha Anier

na pulmareisile, Viru Rei-
sidega London-Pariis-Brüs-
sel-Luxemburg. See oli mu 
esimene välisreis. Järgmi-
ne oli Itaalia, siis Hispaa-
nia. Möödunud suvel käisi-
me Baierimaal. Raha kogu-
da me ei oska, võtame na-
tuke võlgu ja siis käime rei-
sil ära.

Ja Elva on väga ilus 
männilinn. Mulle meeldib 
väga siin elada. Siin on vä-
ga armas rahvas, sest nad 
muudavad oma juttudega 
mu elu värvikamaks. Nad 
teavad, kus käin mina, kus 
käib minu mees või lapsed, 
või mida nad söövad, mi-
da joovad... Mind need ju-
tud ei häiri – see ongi väi-
kese koha omapära ja väga 
armas. Kedagi ei tohi viha-
ta, sest viha tuleb endasse. 
Kui inimene on õel, siis ta 
ise kannatab selle all ja sel-
lisele inimesele peab kaasa 
tundma, sest tal endal on 
raske elada.

Kodutugi on ikka 
kõva, elumured pole 
maha murdnud?

Jah, mehega oleme ikka 
teineteist toetanud. Meil 
kodus on niiviisi, et kui mi-
na olen väsinud, siis teeb 
mees süüa ja toob mulle 
voodisse. Kui on tema vä-
sinud, siis toon mina tal-
le. Mul on ikka väga hea 
mees, ei joo, ei suitseta. Va-
nasti laulis kogu aeg “Hei-
namaade kohal, mäe nõl-
vakul...” Kui ekskursioo-
nil käisime, siis tema laulis 
kõik need kümme päeva.

Kust see kunstihu-
vi?

Lapsest saadik. Minu 
lapsed ka joonistavad ja 
lapselapsed. Aga neil pole 
praegu aega, eks kui pen-
sionile jäävad... 1985. aas-
tast olen tegelnud kunsti-
ga. Käisin kaugõppekur-
sustel ja sain kunstiringi 
juhendaja diplomi. Nüüd 
on mul oma kunstiringid 
Elva raudteejaama avatud 
galeriis, Rõngus päevakes-
kuses ja kultuurimajas. Ka-
hel inimesel olen koduõpe-
taja. Maalimine viib mure-

mõtted kõrvale ja teeb rõõ-
mu, sest elu on niigi raske.

Kas on olnud ka näi-
tusi?

Tõrva kirikus oli üks 
suurem näitus ja Nõos. Tar-
tus passaaži kohvikus on 
praegu teine näitusmüük.

Mida endal meeldib 
kõige rohkem maali-
da?

Loodust ikka. Inimest 
ma ei oska, kõige pare-
mad pildid tulevad loodu-
ses... Kursuse juhendaja 
ütles mulle ka, et maalige 
loodust ja lilli. Mulle meel-
dib väga ka süüa teha. Kui 
maalin, siis tavaliselt sel-
le kõrvalt valmib ka min-
gi ühepajatoit. Kui maa-
limisest ära tüdinen, lä-
hen koorin kartulid ja pa-
nen keema. Siis maalin jäl-
le natuke...

Kas kunstiringis 
räägitakse kõik maa-
ilma asjad ära ja teisi 
inimesi taga ka?

Need inimesed, kes käi-
vad maalimas, ei räägi tei-
si taga. Miskipärast on see 
nii. Meie räägime, et mis 
värv millegagi sobib ja kas 
on ilus vaade, kas järv pais-
tab raudteejaamast või leia-
me muud ilusat. Kui käi-
sin kunstikursustel mööda 
Eestit ringi, siis mitte kusa-
gil ei räägitud niiviisi ini-
mesi taga, nagu tavaliselt 
töökohtades.

Mis raamatuid te 
loete?

Kunsti- ja kokaraama-
tud. Ja kõik, mis eesti kee-
lest on kirjutatud. Kõik 
need Helju Valsi artiklid 
eesti keelest ja selle säilita-
misest. Sõnaraamatuid on 
mul ka palju.

Mida seekord kin-
giks tahaksite saada?

Järgmist reisi. Kesk-
Norrasse tahaks minna. 
Soome on mul läbi käi-
dud, Kuusamos olen mäeti-
pust suuskadega alla lask-
nud, Soome metsades mar-
ju korjanud. Seal on tohu-
tu suured mustikad, tunni 
ajaga korjad ikka 30 liitrit.
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� Sinilinnus tähistati 
isadepäeva. Üritus 
algas kontserdiga, 
esinesid Maimu Sireli 
poistekoor, Airi Pärna 
tantsutüdrukud, Liivia 
Kuuskvere solistid. 
Kava sidus tervikuks 
Siiri Puhalainen. Õues 
toimus autode vigur-
sõit, mida organiseeris 
autoõpetaja Mati Niilus. 
Henriku talu peremees 
Heino Henno oli välja 
toonud neli rahulik-
ku hobust, kellega 
soovijad said ratsuta-
mist proovida. Ümber 
Arbi järve jooksus olid 
kiiremad poisid Veiko 
Kütt ja Martin Järveoja. 
Seejärel peeti kultuu-
rikeskuse kohvikus 
maha peredevaheline 
viktoriin.
� Linnapea Kalle Jür-
genson kohtus ette-
võtjatega, kes soovisid 
Elva jõuludeks kau-
niks saada. Linnapea 
tuli välja konkreetse 
plaaniga: jõulukuusk 
raudteejaama juures 
on olnud traditsioon. 
Linnavalitsus loodab, et 
üks firma kingib linnale 
kuuse ja toob selle ka 
tasuta kohale.
� Konguta vallavalit-
sus sai uued ruumid 
Annikorgu ehitatud 
kahekorruselise laste-
päevakodu II korrusel 
tühjana seisnud ruumi-
desse. Uue vallamaja 
linti oli läbi lõikamas 
ka maavanem Jaan 
Õunapuu.
� Elva Postipoiss aval-
das Elva linna heakorra 
ja Elva linna avaliku 
korra eeskirja.
� Elva Tarbijate Ühistu 
kaupluses Elva Edu 
maksis 2 liitrine Coca-
Cola 14.90.

Kunst huvitas Eha Anieri lapsest peale. Nüüd juhendab 
ta mitmeid kunstiringe. Foto: Kersti Koosa

LÜHIDALT

KUNSTIKUU NÄITUSED

� Kuni 21.11 näitus Kosmilised energiapildid matka-
keskuse avatud ateljees
� Novembris fotonäitus “Pardid” linnaraamatukogus
� Novembris fotonäitus “Elva noor metsaga mestis” 
noortekeskuses
� Kuni 15.11 raekoja saalis näitus Valgusmandalad
� Kuni 23.11 Sinilinnus maalinäitus “Elva mänd”
� Kuni 5.12 Tartumaa tervisespordikeskuses Andres 
Sapari aktimaali näitus
� Kuni 26.11 huvitav batika Kesk 12 akendel (vana 
kaubamaja)
� Kuni 25.11 lasteaias Õnneseen näitus kootud sok-
kidest-kinnastest, 25.11 kl 10 külalisena Aino Praakli, 
kirikinnaste taastaja
� Kuni 25.11 lasteaias Õnneseen õnnitluskaartide 
näitus
� 14.11 kl 18 avatakse linnaraamatukogus Anni Irsi, 
Marina Tiidori ja Andres Rattasepa skulptuurinäitus 
“Väike rahvas”. Skulptuure saab vaadata kuni 8.12
� 17.11 kl 16 avatakse raekoja saalis Navitrolla maali-
de näitus, mis jääb avatuks kuni 30.12
� 17.11-28.11 Elva gümnaasiumis (Puiestee 2) endiste 
ja praeguste õpilaste kunstitööde näitus
� 17.11-28.11 Elva gümnaasiumis (Puiestee 2) 
exlibriste konkursi võidutööde näitus
� 18.11-13.12 May ja Ursula Aavasalu keraamika näi-
tus Tartumaa muuseumis
� 24.11-12.12 Merike Ambre maalide näitus Sinilinnus
� 25.11 kl 19 avatakse matkakeskuses aktinäitus 
“Naiste püha”. Näitust saab vaadata kuni 30.12

KUNSTIKUU ÜRITUSED

� 14.11 kl 19 Elva laul Sinilinnus
� 18.11 kl 14 kohtumine Contraga Sinilinnus
� 27.11 kl 19 Vana Baskini teatri etendus “Viimane 
sigar” Sinilinnus
� 29.11 kl 16 Pärnu Luuletaeva laterna esitluses “Ilma-
ring” raamatukogu kaminasaalis
� 30.11 Advendilaat Elva kesklinnas

 Võimalikud muudatused! Täpsem info 745 7201 või 
http://sinilind.elva.ee

Tartu lähiregioo-
ni omavalitsused saa-
vad nüüdsest Raadi lem-
mikloomade varjupaiga-
ga koostöölepingu sõlmi-
da. Huvi selle vastu on il-
mutanud juba 28 Tartu 
lähiümbruse omavalit-
sust. Liituvate omavalit-
suste jaoks kehtestatakse 
varjupaiga kasutustasu 
2009. aastal 5 krooni ela-
niku kohta aastas. Konk-
reetse varjupaika toodava 
loomaga toimingute tege-
miseks ning selle eest ta-
sumiseks tuleb vastaval 
kohalikul omavalitsusel 
sõlmida eraldi leping tee-
nuste pakkujaga MTÜga 

Assisi Franciscuse Selts.
Varjupaigas on 50 koh-

ta koertele ja kassidele 42 
puurikohta (puuri mahub 
ka mitu sõbralikku kas-
si), millele lisanduvad 10 
hoiukodu vähemalt 10 
kohaga koertele või kas-
sidele ja väikeloomade 
pidamise võimalus. Loo-
made paigutamise koh-
ti on varuga ja vajadusel 
saab neid ka uute kuutide 
näol juurde luua.

Raadi linnaosas asuva 
varjupaiga haldamiseks 
kulub 2009. aastal 1,8 
miljonit krooni.

TLV

Raadi loomavarjupaik laiendab 
tööpiirkonda

8. novembri Elva Pos-
tipoisis ilmus lk 2 lugu 
gümnaasiumi sünnipäe-
va tähistamisest. Täpsus-
tuseks tuleb lisada, et 22. 

novembril toimuv aktu-
sejärgne bankett linna-
raamatukogu kamina-
saalis on kutsetega küla-
listele. 

TÄPSUSTUS
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Arbimäel valminud 
universaalsel mini-
spordiväljakul saab 
talvel ka hokit män-
gida.

Milvi Kapaun

Puitpiirde ja valgustuse-
ga spordiväljak rajati Nõl-
vaku 11 kinnistule, mille 
Elva linnavalitsus ostis El-
va Jalgpalliklubilt tänavu 
maikuus. 4337 ruutmeet-
ri suuruse maa-ala müü-
sid kinnistu õigusjärglased 
klubile eelmise aasta lõpul. 
Algselt jalgpallitreeningu-
te tarvis ostetud platsile 
planeeris klubi elamuehi-
tust, milleks linnavalitsus 
aga luba ei andnud.

“Jalgpalliklubi soo-
vis mitmel korral kinnistu 
sihtotstarvet muuta. Koht 

oli linnaplaneeringus aga 
spordi- ja puhkeala ning 
linnavalitsus polnud seda 
planeeringut nõus muut-
ma,” rääkis abilinnapea 
Toomas Järveoja. “Voliko-
gu otsusel ostsime maa-ala 
linnale ning alustasime te-
gutsemist minispordivälja-
ku rajamisel.”

32 x 16 meetri suurusel 
universaalsel spordivälja-
kul saab mängida jalgpal-
li, korvpalli, rahvastepal-
li ja talvel jäähokit. Järg-
misel aastal ka tennist ja 
võrkpalli.

“Et platsil oleks võima-
lik ka tennist ja võrkpal-
li mängida, tuleks võrgu-
postide ülesseadmiseks te-
ha vastavad hülssidega au-
gud, mis peaksid valmis 
saama enne kunstmuru-
katte panemist,” arutles 

abilinnapea.
Puitpiirdega killustiku-

kattega mänguplatsil on 
olemas korvilauad ja -rõn-
gad ning jalgpalliväravad. 
Kunstmurukatte saab väl-
jak kevadeks.

“Jalgpalliliit ei arvesta-
nud tööde edenemise kii-
rust ning kunstmurukatte 
paigaldamine lükkub ar-
vatavasti kevadesse. Pole 
mõtet enne talve katte pa-
nekuga kiirustada,” rääkis 
abilinnapea Toomas Järve-
oja.

“Kui tuleb külma talve-
ilma, teeme platsile jääväl-
jaku.”

Kevadel on plaanis kor-
rastada ka minispordiväl-
jaku ümbrus, edaspidi ehi-
tada võrkpalliplats ja laste 
mänguväljak.

“On veel ruumi ja ideid 

seda platsi puhke- ja spor-
timise kohana edasi aren-
dada, et seal oleks hea nii 
väikelastel kui täiskasva-
nutel,” ütles Järveoja.

M i n i s p o r d i v ä l j a k u 
projekti maksumus oli 
590 000 krooni, mida kul-
tuuriministeerium toetas 
150 000 ja Eesti Jalgpalli-
liit 125 000 krooniga. Elva 
linnavalitsus panustas pro-
jekti 315 000 krooni.

Mänguväljaku alu-
se koos kuivendussüstee-
miga, mille maksumus oli 
154 020 krooni, ehitas OÜ 
Mihkel X. Spordiväljaku 
puidust piirde ehituse teos-
tas 199 422 krooni eest 
E.L-Ehitus. Valgustus läks 
maksma 75 520 krooni, 
paigaldas OÜ E.R.T. Elek-
ter.

Arbimägi sai 
minispordiväljaku

8. novembril toimus 
Tartus Aura Keskuses 
Eesti Ujumisliidu (EUL) 
Noortesarja I etapp.

Võistlused on noorte 
ujujate hooaja tähtsaim 
ning osavõturohkeim 
võistlussari, kus neljas 
vanuserühmas (1995-
1998 sündinud) osaleb li-
gi 500 noorujujat. Kolme-
etapilises võistlussarjas 
pääsevad igal võistlusalal 
finaali 16 parimat. Oma 
vanuseklassis saab uju-
ja igal etapil startida ka-
hel alal.

Noortesarja esimesest 
etapist võttis osa 234 uju-
jat 12 klubist. 12-aastaste 
poiste vanusegrupis saa-
vutas Tartu ujumisklu-
bis treeniv Cevin Anders 
Siim isikliku rekordiga 
32,99 esikoha 50 m va-

baltujumises ning teise 
koha 50 m seliliujumises 
samuti isikliku rekordiga 
38,65.

Vabalt- ja seliliujumi-
ses on Cevin Anders Siim 
juba finaalikohad taga-
nud. 9. veebruaril Kohtla-
Järvel toimuval teisel eta-
pil püüab ta finaalikoh-
ti 50 m liblik- ja 100 m 
kompleksujumises. Kol-
mas osavõistlus toimub 
12. aprillil Sillamäel, 
kus on võimalus oma ae-
gu veelgi parandada ning 
saab valida alad, mis eel-
nevatel etappidel ebaõn-
nestusid.

Eesti Ujumisliidu pari-
mad noorujujad selgita-
takse juuni alguses Kei-
las.

EPP

Elva poiss ujus 
isiklike rekorditega finaali

 Vastvalminud spordiväljakul saab palli mängida ka õhtuhämaruses tulede valgel. Foto: Milvi Kapaun

Cevin Anders Siim Elva triatlonil Verevi järves võist-
lusväsimust jahutamas. Foto: Milvi Kapaun
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Hinnapommis Pikk tän 4 müü-
gil soodushinnaga Heldur Jõ-
gioja raamat KAIKA LAINEST 
VANGANI II osa.

Müüa heas korras hõbehall 
BMW525D 1994, kõik lisad. 
5801 3402

Elva Väikelastekodu müüb kir-
jalikul enampakkumisel sõi-
duautod Mitshubishi Lancer 
1996a (alghind 4700 kroonib), 
Opel Omega 1990a (alghind 
1000 krooni) ja väikebussi 
Volkswagen Caravelle 1990a 
(alghind 1500 krooni). Oksjoni 
tingimused leiad: http://www.
ametlikudteadaanded.ee/index.
php?act=1. Lisainfo 745 6014; 
elvavlk@hot.ee.

Müüa rehvid 185/65/14 M+S 4 tk 
koos velgedega Wolksvagenile. 
Info 511 1066

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Elva Tarbijate Ühistu pakub tööd 
välikoristajale Elvas. Info tel 734 
6366; 529 2863; 505 5937

Võtame tööle laotöölise, nõutav 
keevitusoskus ja autojuhiluba. 
CV saata wessel@wessel.ee. 
Info 503 5341

KTR.Metsatööd OÜ pakub tööd 
saemeestele, varustus firma 
poolt. 5564 4298

Naine otsib tööd, mida saab 
teha kodus (arvuti ja auto ole-
mas). 5698 9686

Müüa 1-toal. korter Puhjas. Tel. 
529 1558

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Müüa kap.remonti vajav talu 
Rannu vallas. 5382 4596

Müüa suured üle 3000 m² ela-
mukrundid Elva lähistel. www.
hot.ee/orutee/ 503 2419

Soovin üürida Arbimäel 2-toalist 
korterit. 5395 2612

Rentida korter. 5556 4040

08.11 Egos kaduma läinud 
dokumendid Maikel Soopere 
nimele. Teat. tel. 505 3137, vae-
vatasu.

PANDITA KIIRLAENUD kuni 
7000 kr, suurem laen sõi-
duki tagatisel (sõiduk jääb 
Teile) või kinnisvara tagati-
sel. Lõunalaenud OÜ, www.
lounalaenud.ee, 5680 8199

LINDA RÄSTAS
Südamlik kaastunne Tiiule 

perega ema, ämma, vanaema 
surma puhul.

Naabrid Koidula ja Anne

Sügav kaastunne
lesele ja lastele peredega

kalli
AINO SIRGE
kaotuse puhul.

Naabrid Tiia ja Juhan

Siiras kaastunne Salmele
ÕEMEHE

kaotuse puhul.

Lauluansambel “Mis sest” Kaotus on valus,
mälestus jääb…

LINDA RÄSTAS
Südamlik kaastunne Tiiule, 
Reinule, Railile ja Raidile 

armsa ema, ämma ja 
vanaema valusa kaotuse 

puhul.

Liivika ja Hiie peredega

Koduses majapidami-
ses tuleb ikka ette olukor-
di ja vajadusi, kus vajatak-
se spetsialisti abi. Elektri-
tööde eripära ja mitmetest 
muudest remondi- ja ehi-
tustöödest oluliselt kõrgem 
riskifaktor tingivad selles 
valdkonnas suure nõudlu-
se erialaekspertide järele.

Viimase aasta jooksul on 
Eesti suurim elektritarnija 
Eesti Energia välja arenda-
nud ja turule toonud elekt-
ritööde teenuse, mis või-
maldab kliendil tellida eri-
nevaid elektritöid kom-
paktselt ühest kohast.

Kui varasemalt tegi Ees-
ti Energia elektritöid vaid 
oma vastutusalasse kuu-
luvas elektrivõrgus, siis 
klientide pideva huvi tõttu 
pakub energiafirma nii ko-
du- kui äriklientidele ala-
tes 2007. aasta novembrist 
sise- ja väliselektritööde 
teenuseid. Korraldatakse 
kõiki elektriga seotud töid, 
s.h ka alates selle aasta ok-
toobrist rikke- ja avarii-
töid. Klientidel on võima-

lik tellida elektripaigaldise 
projekteerimist, ehita-
mist, renoveerimist, teh-
nilise kontrolli teostamist, 
käidukorraldust ning tä-
navavalgustuse ehitust 
ja hooldust. Lisaks pakub 
Eesti Energia nõrkvooluga 
seotud töid, mille alla kuu-
luvad näiteks arvuti- ja te-
levõrgud, tulekahju- ja val-
vesignalisatsioonid ning 
automaatika lisateenuseid.

Kliendi jaoks on tegu 
uue ja mugava võimaluse-
ga saada kvaliteetne teenus 
ühest kohast ja ühe kon-
takti kaudu. Kogu protses-
si vältel toimub suhtlemi-
ne vaid ühe osapoolega – 
Eesti Energiaga, kes võtab 
enda peale vastutuse kogu 
protsessi eest. See muudab 
kliendi jaoks elektritööde 
tellimise oluliselt mugava-
maks, sest nii ei ole tarvi-
dust ise tegeleda ei võima-
like tööde teostajate välja-
otsimise ega erinevate pak-
kumiste küsimisega.

Kui klient soovib oma 
maja elektritööd tellida 

Eesti Energiast, tuleks tal 
oma soovist teada anda all-
olevatel kontaktidel või kü-
lastada Eesti Energia kodu-
lehekülge ning vormistada 
taotlus elektroonselt. Otsu-
se hinnapakkumise sobivu-
se osas langetab klient. Kui 
hinnapakkumine soovi-
tud töödele sobib, siis sõl-
mitakse töövõtuleping. Pä-
rast lepingu sõlmimist ju-
hib Eesti Energia projekti 
kulgu ning vastutab tööde 
kvaliteetse ja õigeaegse lõ-
petamise eest. Eesti Ener-
gia annab tehtud tööle 2-
aastase garantii.

Andres Keba
Eesti Energia Elektritööd 
AS müügijuht
e-post:
andres.keba@energia.ee
tel. 517 6384

Peeter Hüsson
Eesti Energia Elektritööd 
AS projektijuht
e-post:
peeter.husson@energia.ee
tel. 511 4567

Elektritööd –
operatiivselt ja mugavalt

Foto: internet
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